

423 (XIV). Production and distribution of newsprint and printing paper

Resolution of 22 July 1952²²

The Economic and Social Council,

Taking into consideration resolution 528 (VI) of the General Assembly,

Having taken note of the report of the Secretary-General²³ summarizing the action taken by governments, the United Nations and the specialized agencies pursuant of Council resolution 374 (XIII) on the production and distribution of newsprint and printing paper,

Considering the improvement in the supply of pulp and paper that has taken place since the Council's thirteenth session,

Noting the opinion of the Timber Committee of the Economic Commission for Europe with regard to the favourable prospects for short-term supplies of pulp and paper,

1. Is of the opinion that as a result of that favourable development, the short-term situation in respect of the production and distribution of newsprint and printing paper, for the time being, no longer requires immediate international action;

2. Requests the Secretary-General of the United Nations, the Food and Agriculture Organization, the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization and the International Bank for Reconstruction and Development to continue their efforts in relation to the long-term action requested in Council resolution 374 (XIII);

3. Requests the Secretary-General to continue to assure the co-ordination of those efforts and to report to the Council in 1954 unless further developments justify the preparation of a report within a shorter period.

424 (XIV). Report of the Food and Agriculture Organization of the United Nations

Resolution of 19 June 1952²⁴

The Economic and Social Council,

Taking note with satisfaction of the report of the Food and Agriculture Organization of the United Nations to the Council at its fourteenth session,

*Noting the statement of the Director-General of the Food and Agriculture Organization to the effect that the production of foodstuffs is not increasing at the same rate as the population, and noting that food supplies *per capita* are still less than before the Second World War, when more than half the population of the globe was already suffering from malnutrition,*

Noting the opinion expressed by the Conference of the Food and Agriculture Organization that it is neces-

²² See documents E/2314 and E/SR.654.

²³ Document E/2241.

²⁴ See documents E/2267 and E/SR.611.

423 (XIV). Production et répartition du papier journal et du papier d'édition

Résolution du 22 juillet 1952²²

Le Conseil économique et social,

Prenant en considération la résolution 528 (VI) de l'Assemblée générale,

Ayant pris connaissance du rapport du Secrétaire général²³ résumant les mesures prises par les gouvernements, l'Organisation des Nations Unies et les institutions spécialisées à la suite de la résolution 374 (XIII) du Conseil relative à la production et à la distribution du papier journal et du papier d'édition,

Considérant l'amélioration survenue, depuis la treizième session du Conseil, dans le domaine de l'approvisionnement en pâte et en papier,

Notant l'avis du Comité du bois de la Commission économique pour l'Europe en ce qui concerne les perspectives favorables d'approvisionnement à court terme en pâte et en papier,

1. Estime qu'à la suite de cette évolution favorable, la situation à court terme de la production et de la répartition du papier journal et du papier d'édition a cessé d'exiger, pour l'instant, une action internationale immédiate;

2. Prie le Secrétaire général de l'Organisation des Nations Unies, l'Organisation des Nations Unies pour l'alimentation et l'agriculture, l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture et la Banque internationale pour la reconstruction et le développement de poursuivre leurs efforts en vue de l'action à long terme demandée dans la résolution 374 (XIII) du Conseil;

3. Prie le Secrétaire général de continuer à assurer la coordination de ces efforts et de faire rapport au Conseil en 1954, à moins que des faits nouveaux ne justifient l'établissement d'un rapport dans un délai plus court.

424 (XIV). Rapport de l'Organisation des Nations Unies pour l'alimentation et l'agriculture

Résolution du 19 juin 1952²⁴

Le Conseil économique et social,

Prenant acte avec satisfaction du rapport de l'Organisation des Nations Unies pour l'alimentation et l'agriculture à la quatorzième session du Conseil,

Prenant acte de la déclaration du Directeur général de ladite organisation, selon laquelle la production alimentaire ne se développe pas au même rythme que la population, et notant que les disponibilités d'aliments par habitant restent inférieures à celles d'avant la deuxième guerre mondiale, époque où plus de la moitié de la population du globe souffrait déjà de malnutrition,

Prenant acte de l'opinion exprimée par la Conférence de l'Organisation pour l'alimentation et l'agri-

²² Voir les documents E/2314 et E/SR.654.

²³ Document E/2241.

²⁴ Voir les documents E/2267 et E/SR.611.